
Zápis 
 

z 26. zasedání Akademického senátu VŠCHT Praha dne 13. dubna 2010 
 

Přítomno dle prezenční listiny: 19 
 
 
Omluveni: prof. Leitner, Ing. Složilová, Ing. Štursa 
Hosté: doc. Koubek,  Ing. Chválná, doc. Pospíšil, doc. Bartovský, prof. Ruml, Ing. Starý, Ing. 
Hlinka, Ing. Poslíchalová, prof. Labík 
 
Úvodem předsedkyně AS předložila program jednání, který senát schválil. 
 
Program:  

1. Výsledky voleb na FCHT a FCHI do studentské části AS  
2. Návrh rozpočtu VŠCHT pro rok 2010  
 

 
Ad l. 
 
W. Schrott informoval o volbách do studentské části AS, které proběhly na dvou fakultách a 
byli zvoleni tito studenti:   
FCHT – Ing. Tomáš Popela, (náhradníci Bc.Hana Dvořáková, Ing. Štěpán Huber) 
FCHI -  Ing. Alexandr Zubov (náhradníci Bc. Tomáš Trnka, Ing. Jiří Kratochvíla) 
Ing. Popela nahrazuje Bc. Petra Koutníka a Ing. Zubov nahrazuje Ing. Hrdličku. 

 
Ad 2. 
Prof. Valentová informovala, že všichni členové AS obdrželi návrh rozpočtu a další vyžádané 
podklady s dostatečným předstihem. Ing. Chválná presentovala navržený rozpočet, který  je 
sestaven jako vyrovnaný. S ohledem na současnou hospodářskou situaci a na nepříznivý 
vývoj v počtu studentů je třeba vytvářet rezervy převodem ušetřených částek do fondu 
provozních prostředků. Informovala také o změně ve struktuře zdrojů finančních prostředků 
(specifický vysokoškolský výzkum, podpora na dlouhodobý koncepční rozvoj) a nárůstu 
dotace na vzdělání o 10,5 mil Kč ve srovná s rokem 2009 díky nově zavedenému kriteriu (B3) 
ve výpočtu výše dotace, které zohledňuje i vědecký výkon školy. 
 
Pan rektor předložil dohodu děkanů o dělení osobních nákladů na jednotlivé fakulty pro rok 
2010. Tato dohoda je založena na dělení prostředků podle pedagogického a tvůrčího výkonu 
fakult. 
 
Diskuze:  
Ing. Březina sdělil, že členové hospodářského výboru na svém zasedání diskutovali 
připomínky s Ing. Chválnou a hospodářský výbor doporučuje senátu rozpočet schválit. 
Doc.Vojtěch upozornil na vysoké náklady Výpočetního centra. Prof. Ruml sdělil, že rozpočet 
VC byl podrobně diskutován na zasedání Rady pro výpočetního techniku a všechny položky 
jsou odůvodněné. 
Prof. Gedeon se dotázal, zda dohoda děkanů o dělení osobních nákladů je platná pouze pro 
letošní rok nebo zda bude použitý  princip dělení prostředků uplatňován i v následujících 
letech. Prof. Labík sdělil, že princip dělení bude ještě dále mezi děkany diskutován a 
dohodnutý způsob dělení by pak měl platit následující 3 roky. 



Dále byl vznesen dotaz, zda se v rozpočtu počítá s případným odměňováním publikací dle 
návrhu prof. Leitnera. Doc. Pospíšil konstatoval, že v rozpočtu částka pro tento účel 
vyčleněna není, nicméně se o formě motivace v této oblasti bude dále jednat. V té souvislosti 
byl též diskutován očekávaný klesající počet studentů a s tím související snížení dotace na 
vzdělávání, bude tedy rozpočet nutno posilovat právě ze zdrojů na vědu a výzkum a naopak 
omezit výdaje na pedagogiku, například snížením počtu vyučovaných předmětů. Doc Koubek 
konstatoval, že snížení počtu předmětů je sice žádoucí ale velmi obtížně proveditelné. 
. 
 
Senát rozpočet schvaluje vč. dohody rektora a děkanů o dělení osobních nákladů 
19 -0 - 0 
 
 
 
 
 
Příští zasedání 18.5.2010 
        
 
 
Zapsala: K. Wildová                                                                 Za správnost: O. Valentová 


